
Първият въпрос е от народния представител Ваньо Шарков – 
относно дейността, кадровата политика и финансовото състояние на 
Медицинския институт – МВР. 

Заповядайте, господин Шарков. 
ВАНЬО ШАРКОВ (СК): Благодаря Ви, госпожо председател. 
Уважаеми господин министър, уважаеми колеги! Въпросът, който 

съм е задал, е във връзка с поредица от срещи с хора, работещи в 
Медицинския институт към Министерството на вътрешните работи, 
относно дейността, кадровата политика и финансовото състояние на 
Медицинския институт към МВР.  

Според данни на Териториалната дирекция на Националната агенция 
за приходите – София, Медицинският институт на МВР не изпълнява 
отговорностите си, като не подава данни за осигурителен доход и стаж на 
служителите и не внася дължимите здравноосигурителни вноски. За 
установените нарушения са съставени 24 броя административни акта на 
основание чл. 355 от Кодекса за социално осигуряване и са предприети 
действия по реда на ДОПК за събиране на задълженията. Освен това, се 
прекратяват трудови договори на лица в непенсионна възраст, 
включително такива с научно-образователна степен „доктор”, а се 
назначават пенсионирани лекари. При акредитацията на комисията – по 
данни на хора, работещи в лечебното заведение, са предоставени списъци с 
лекари и сестри, които са с прекратени трудови правоотношения или са в 
чужбина.  

В тази връзка, господин министър, моля, след извършване на 
проверка, да отговорите на следните въпроси: какви са причините и чия е 
отговорността за изнесените факти за неизпълнение и грубо нарушение на 
Кодекса за социално осигуряване и Закона за здравното осигуряване в 
Медицинския институт на МВР? Какъв ефект за пациентите има 
провежданата кадрова политика в това лечебно заведение? Какви са 
финансовите задължения, просрочени и текущи, за последните три 
години? Благодаря Ви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕКАТЕРИНА МИХАЙЛОВА: Благодаря Ви, 
господин Шарков. 

Господин вицепремиер, имате думата за отговор на поставения 
въпрос. 

ЗАМЕСТНИК МИНИСТЪР-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЦВЕТАН 
ЦВЕТАНОВ: Уважаема госпожо председателстваща, уважаеми дами и 
господа народни представители! Уважаеми господин Шарков, данните за 
осигурените лица – служители на Министерството на вътрешните работи, 
се подават централизирано, при спазване сроковете, регламентирани в чл. 
3 от Наредба № 8 от 29.12.2005 г. за съдържанието, сроковете, начина и 
реда за подаване и съхранение на данните от работодателите за 
осигурените от тях лица, както и от самоосигуряващите се лица.  



Към настоящия момент в МВР няма неосигурени служители. 
По отношение провежданата кадрова политика в лечебното 

заведение Ви уведомявам следното: изложените твърдения, че в 
Медицинския институт на МВР при акредитацията на комисията са 
предоставени списъци с лекари и сестри, които са с прекратени трудови 
правоотношения или са в чужбина, не отговаря на фактическата 
обстановка. 

На 27 юни 2011 г. при стриктно спазване на нормативните 
изисквания директорът на Медицинския институт на МВР е подал в 
Министерството на здравеопазването писмено заявление, ведно с 
необходимата документация, за откриване на процедура за последваща 
акредитация. 

Със Заповед № 113 от 2 ноември 2011 г. министърът на 
здравеопазването е назначил експертна комисия и е открил от 7 ноември 
2011 г. до 11 ноември 2011 г. процедура за последваща акредитация на 
Медицинския институт – МВР. 

За периода от подаване на заявлението за акредитация в 
Министерството на здравеопазването, има както напуснали, така и 
новоназначени служители и служители, които през това време са ползвали 
законоустановен отпуск.  

Назначено е и ново ръководство на института – директор и двама 
заместници. 

За периода от 7 до 11 ноември 2011 г. Акредитационната комисия е 
посетила всяко едно от структурните звена на Многопрофилната болница 
за активно лечение и данните са констатирани към момента на проверката. 

В периода на преструктурирането на медицинския институт няма 
новоназначени пенсионирани служители.  

За периода, откакто съм министър на вътрешните работи, до 15 юни 
2012 г., Медицинският институт на Министерството на вътрешните работи 
няма просрочени финансови задължения. Благодаря Ви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕКАТЕРИНА МИХАЙЛОВА: Благодаря. 
Господин Шарков, имате думата за реплика. 
ВАНЬО ШАРКОВ (СК): Благодаря Ви за отговора, господин 

министър. Аз разбирам, че някой Ви подготвя за тези отговори, което е 
съвсем нормално, но не винаги е необходимо да се доверявате. Ето писмо 
от Министерството на финансите, в което Националната агенция за 
приходите пише, че „осигурителят Ви – Медицинският институт-МВР, не е 
изпълнил отговорностите си в нарушение на чл. 5, ал. 4, т. 1, като не е 
подал данните за осигурителния Ви доход и стаж в нарушение на чл. 7, ал. 
1” и така нататък. Тоест това, за което аз говоря, че някой си позволява да 
не изпълнява българското законодателство, ръководейки този институт, е 
безспорен факт от писмото на Националната агенция по приходите. 



А по отношение на акредитацията – разбира се, Вие не сте длъжен да 
знаете, но няма как да се акредитира отделение по нефрология и 
хемодиализа при положение, че Медицинския институт на МВР никога не 
е извършвал хемодиализа. Как се акредитира структура, за която няма нито 
апаратура, нито има подготвени хора, а в същото време говорим за 
хемодиализа? Там никога не е правена хемодиализа. 

Просто, господин министър, Ви моля да се направи по-сериозна 
проверка, не просто да се отговаря на тези въпроси. Имам и списъка с 
хората, които са посочени като работещи в клиниката, пък в същото време 
те са напуснали. 

Господин министър, аз знам, че включително и до Вас е имало такъв 
сигнал. Същият сигнал е изпратен и до мен. Наистина е необходима по-
сериозна проверка. 

Всъщност, когато зададох този въпрос разговарях и с Ваш бивш 
депутат от парламентарната група – с доц. Николовски, който каза, че това, 
за което аз говоря, е абсолютно вярно.  

Моля Ви, господин министър, направете по-сериозна проверка, 
защото смятам, че отговорът е, леко казано, формален. Благодаря Ви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕКАТЕРИНА МИХАЙЛОВА: Благодаря Ви. 
Господин министър, ще ползвате ли правото на дуплика? 

Заповядайте. 
ЗАМЕСТНИК МИНИСТЪР-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЦВЕТАН 

ЦВЕТАНОВ: Уважаема госпожо председателстваща, уважаеми дами и 
господа народни представители! Уважаеми господин Шарков, не знам за 
това, което на Вас Ви подготвят като въпроси, но по това, което ми 
подготвят на мен, като отговори мога да Ви кажа, че зад моя отговор стои 
реална работа по подготовката на този отговор, който давам на Вас. 

Това, което беше казано преди малко от представител на 
Парламентарната група на ГЕРБ – да, действително вече сме в 
предизборна кампания, така че подобни въпроси могат да бъдат тълкувани, 
развивани по начин, по който сметнат за необходимо съответните 
политици.  

В тази посока аз си запазвам правото действително да контролирам 
процесите, които текат в Министерството на вътрешните работи, но за мен 
най-удовлетворителното е, че за всичките тези години, откакто съм 
министър на вътрешните работи, медицинският институт няма нито едно 
просрочено задължение. 

Ако сте голям радетел за здравните заведения, погледнете все пак 
здравни заведения, за които Вие имате лично, пряко отношение, в какво 
финансово състояние са и как са управлявани и по Ваше време. Благодаря 
Ви. 
 
 



 


